
Nervsystemets uppbyggnad
Nervsystemet är en viktig del av kroppen. Det fungerar som en
kommunikationscentral. Nervsystemet skickar signaler mellan hjärnan och
resten av kroppen. Utan nervsystemet skulle vi inte kunna röra på oss eller
känna något. Det hjälper oss också att tänka och fatta beslut.

Hjärnan
Hjärnan är den mest avancerade delen av nervsystemet. Den styr nästan allt
vi gör. Hjärnan tar emot information från våra sinnen, som syn, hörsel och
känsel. Den bearbetar denna information och skickar kommandon till
kroppen.

Hjärnan är uppdelad i olika delar. Varje del har olika funktioner. Till exempel
styr frontalloben våra tankar och beslut. Tinningsloben hjälper oss att förstå
ljud och språk. Bakloben ansvarar för synen.

Hjärnan är också skyddad av skallbenet. Det är ett hårt skelett som skyddar
hjärnan från skador. Dessutom omger hjärnan vätska som kallas
cerebrospinalvätska. Denna vätska fungerar som en stötdämpare och
skyddar hjärnan ännu mer.

Ryggmärgen
Ryggmärgen är som en tunnel som löper ner längs ryggraden. Den kopplar
ihop hjärnan med resten av kroppen. Om vi tänker på hjärnan som
ledningen, så är ryggmärgen kablarna.

Ryggmärgen ansvarar för att skicka signaler till och från hjärnan. Det är
genom ryggmärgen som vi kan röra på våra armar och ben. Om vi bränner
ett finger, skickar ryggmärgen snabbt en signal till hjärnan om att vi ska dra
bort handen.

Ryggmärgen skyddas också av ryggkotor, som är små ben som är staplade
på varandra. Dessa skyddar ryggmärgen från skador när vi rör oss.

Nervceller
Nervsystemet består av nervceller, eller neuroner, som är specialiserade
celler. Dessa celler skickar och tar emot signaler. En nervcell kan liknas vid
en telefonlinje som överför information.

Nervceller kommunicerar med varandra genom synapser. En synaps är en



liten lucka där kemiska signaler passerar. När en nervsignal når slutet av en
nervcell, frisätter den kemikalier som påverkar nästa cell.

Det finns många olika typer av nervceller. Motoriska nervceller skickar
signaler till musklerna så att vi kan röra oss. Sensoriska nervceller tar emot
information från vår omgivning, som ljud och ljus.

Perifera nervsystemet
Det perifera nervsystemet är den del av nervsystemet som inte ligger i
hjärnan och ryggmärgen. Det består av nerver som går ut i hela kroppen.
Dessa nerver kopplar ihop hjärnan och ryggmärgen med alla våra muskler
och organ.

Det perifera nervsystemet delas in i två delar: det somatiska nervsystemet
och det autonoma nervsystemet. Det somatiska nervsystemet är ansvarigt
för viljestyrda rörelser. Det autonoma nervsystemet styr funktioner som vi
inte kan kontrollera, till exempel hjärtslag och matsmältning.

Det perifera nervsystemet är viktigt för att kroppen ska fungera som den
ska. Det gör att vi kan reagera snabbt på omgivningen, till exempel när vi
ser något farligt.

Slutsats
Nervsystemet är avgörande för vår överlevnad. Det hjälper oss att förstå och
reagera på vår omgivning. Utan nervsystemet skulle vi inte kunna känna,
tänka eller röra oss. Hjärnan, ryggmärgen och nervceller arbetar
tillsammans för att hålla oss friska och aktiva. Det är viktigt att vi tar hand
om vårt nervsystem genom att leva hälsosamt och hålla hjärnan aktiv.

Diskussionsfrågor
Varför är nervsystemet viktigt för oss?1.
Hur påverkar nervsystemet våra rörelser?2.
Vilka aktiviteter kan hjälpa till att hålla hjärnan och nervsystemet3.
friska?

Ord Definition

Nervsystem Ett system i kroppen som kommunicerar mellan hjärnan och
olika delar av kroppen.

Hjärna Den del av nervsystemet som kontrollerar tankar, känslor och
handlingar.

Ryggmärg En del av nervsystemet som förbinder hjärnan med kroppen
och skickar signaler.



Ord Definition

Nervcell En cell i nervsystemet som ansvarar för att skicka och ta emot
information.

Synaps En koppling mellan två nervceller där information skickas
vidare.

Perifera Det som ligger utanför hjärnan och ryggmärgen, bestående av
nerver som kopplar kroppen till centrala nervsystemet.

Somatiskt Relaterar till de viljestyrda rörelserna i kroppen, som att röra
armen.

Autonoma Delen av nervsystemet som styr funktioner vi inte kan
kontrollera, som hjärtslag och andning.
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